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         Zápis z jednání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady, 

IČO 467722.0707 se sídlem Želechovice č.p. 48, PSČ 410 02 Lovosice 
 
Datum: 19. října 2023 
Místo: zasedací místnosti provozní budovy na skládce  
Přítomni dle prezenční listiny: Ing. Medáček Petr, Vacková Alena, Mgr. Panaš Petr, Bc. Čechová Martina, 
Ing. Feiklová Lenka, Jiří Motl, Ing. Šenfeldr Tomáš, Tomášek René 
Nepřítomni: Ing. Červený Richard, Ing. Hajná Eva, Mgr. Skružná Andrea 
Hosté: Ing. Bešta Václav, Krycner Václav 
Předsedající: Ing. Petr Medáček, předseda Rady 
Zapisovatel: Zubáková V. 
Zasedání rady „SONO“ bylo svoláno předsedou a jednatelkou Sdružení na den 19.10.2023 od 11,00 hod. 
Program jednání dle zaslané pozvánky byl následující:  

 
1/ Zahájení, kontrola usnesení 
2/ Kooptace členů rady  
3/ Zahájení výběrového řízení na svoz nebezpečného odpadu 
4/ Informace o žádosti na Fond spravedlivé informace 
5/ Informace z pracovní skupiny projektu „gasifikace“ 
6/ Zahájení řízení EIA projektu „gasifikace“ 
7/ Hospodaření za období leden – září 2023  
8/ Informace z finančního výboru 
9/ Rozpočtové opatření č.3/2023  

 10/ Různé, diskuze 
 11/ Závěr 

 
ad 1/ Jednání Rady zahájil v 11,00 hodin předsedající Ing. Petr Medáček, přivítal zúčastněné, provedl kontrolu 
usnášeníschopnosti a požádal přítomné o schválení programu zasedání rady.  
Hlasování:   Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů 
Následně byla provedena kontrola zápisu a usnesení rady ze dne 24.8.2023:  
- schváleno: hospodaření za leden – červenec + rozpočtové opatření č. 2/2023 
 - další z projednaných bodů byl vzat na vědomí - informace o postupu prací na projektu gasifikace odpadu a 
využití volných finančních prostředků a přesunu vázaného účtu. 
 
Hlasování:   Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 5/32/2023: 
Rada „SONO“ schvaluje program 5. zasedání rady Sdružení obcí pro nakládání s odpady a bere na vědomí 
informaci předsedy o kontrole usnesení z rady dne 24.8.2023.  
 
Po hlasování o programu jednání a kontrole usnesení předsedající přistoupil k projednání druhého bodu 
programu. 
 
Ad 2/ Kooptace členů rady 
 
Ing. Medáček úvodem připomněl, že na členské schůzi dne 21.3.2023 proběhly volby do orgánů sdružení 
„SONO“. Do Rady SONO byli zvoleni přítomní zástupci členských obcí a jako náhradník za člena rady pro 
město Roudnice n.L. byl zvolen Ing. Richard Červený, Jiří Motl jako náhradník pro město Lovosice a posledním 
zástupcem se stala Marie Cimrová. Místostarostové pro výkon mandátu člena rady potřebují pověření 
zastupitelstva. Je to rozdíl oproti starostovi, který je pověřen zastupováním obce/města navenek ze zákona 
o obcích. 
Předseda dále uvedl, že Rada je výkonným orgánem Sdružení, která řídí činnost Sdružení  
v období mezi členskými schůzemi Sdružení. Noví členové rady počnou vykonávat pravomoci člena rady 
bezprostředně po ukončení volebního období přechozí rady. Člen rady může být ze své funkce odvolán 
členskou schůzí nebo se může své funkce vzdát doručením písemného oznámení o vzdání se funkce předsedovi 
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rady, kooptace z náhradníků je možná. Pokud neklesne počet členů pod hranici stanovenou pro novou volbu 
rady, může rada se souhlasem kontrolního výboru jednotlivé členy rady kooptovat z náhradníků zvolených 
členskou schůzí.  
Předsedající dále uvedl, že ze zápisu kontrolního výboru vyplývá, že jeho členové souhlasí s kooptací členů 
rady z řad náhradníků dle usnesení členské schůze SONO ze dne 21. března 2023, bod č.9/ březen2023 a že 
doporučují radě „SONO“ kooptovat do rady zástupce města Lovosice pana Jiřího Motla a jako zástupce města 
Roudnice nad Labem Ing. Richarda Červeného. 

Hlasování:   Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č.5/33/2023: 
Členové rady „SONO“ souhlasí s návrhem kontrolního výboru o kooptaci členů rady. Dnešním dnem se 
členem rady za město Lovosice stává p. Jiří Motl (náhradník Ing. Vojtěch Krejčí) a jako zástupce města 
Roudnice nad Labem Ing. Richard Červený. 

Ad3/ Zahájení výběrového řízení na svoz nebezpečných odpadů 
Předsedající Ing. Medáček informoval členy rady, že stávající smlouva na sběr, svoz a likvidaci nebezpečných 
odpadů vytříděných z komunálních odpadů členských obcí byla prodloužena dodatkem č.3 do konce letošního 
roku. Pro jarní svoz je potřeba zajistit nové výběrové řízení, pokud se rada shodne, že v této aktivitě budeme 
pokračovat.  
Z diskuze vyplynulo následující – výběrové řízení bude nastaveno jako služba na období 4 roků (volební 
mandát), podmínky výběrového řízení – stejně jako předchozí smlouvy – jednotlivá stanoviště na obcích a 
vývoz sběrných dvorů z toho ORP města 2 vývozy na jaře i na podzim. Zadání podmínek a zpracování 
dokumentace k výběrovému řízení zajistí Europrojekty.     
 
Hlasování:   Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č.5/34/2023: 
Rada „SONO“ schvaluje zahájení přípravy a vypsání výběrového řízení na svoz drobných nebezpečných 
odpadů z jednotlivých stanovišť a sběrných dvorů členských obcí pro období 2024 – 2027.  

Ad 4/ Informace o žádosti na Fond spravedlivé informace 
Ing. Medáček uvedl, že zástupci pracovní skupiny společně se zástupcem PGP Terminal a zástupcem Svazu 
chemického průmyslu jednali společně na KÚÚK a následně na Státním fondu životního prostředí. Na obou 
jednáních se došlo k závěru, že gasifikace je nová inovativní technologie, takový projekt má do budoucna 
smysl podporovat a je potřeba hledat cesty, jak tuto technologii učinit životaschopnou.  Nedochází zde ke 
spalování (oxidaci) materiálu, ale naopak k jeho destrukci na prvky a jednoduché sloučeniny. Výstupem jsou 
2 produkty – inertní vitrifikát využitelný ve stavebnictví a syntetický plyn, který může být po přečištění dále 
přetvářen na jiné formy energie jako např. tepelnou a elektrickou energii, kapalné palivo pro automobily. 
Zatímco u vznikajícího vitrifikátu jde jednoznačně o materiálovou přeměnu, ve druhém případě nepanuje 
jednoznačná shoda, zda využití syntetického plynu je materiálovou přeměnou. Někteří ze zástupců fondu 
dokonce tvrdí, že projekt nemá zajištěnou koncovku, požadují předložení smlouvy nebo memoranda o 
odběru plynu a podrobnější informace o zajištění „čistoty“ plynu pro potřeby využití této komodity k jiným 
účelům. Pro rok 2024 jsou připraveny nové dotační tituly, bude vypsána nová výzva pro inovativní projekty 
s jednou velkou výhodou – neomezený limit čerpání (původní dotační titul maximální výše podpory 500 
mil.Kč). 
 
Hlasování:   Souhlas:   7 hlasů   nesouhlas: 1 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č.5/35/2023: 
Rada „SONO“ bere na vědomí informaci, že žádost podaná v 1. kole do Fondu spravedlivé transformace 
nebude navrhována do druhého kola této výzvy (č. OPST 11/2023, 12/2023 a 13/2023). Ústup z této aktivity 
z důvodu vypsání výhodnější dotace.  
 
Ad 5/ Informace pracovní skupiny projektu „gasifikace“ 
Pracovní skupina se sešla dvakrát, z toho jedno setkání proběhlo na Svazu chemického průmyslu v Praze. Zde 
se řešila problematika připomínek SFŽP ohledně zpracování plynu a možné způsoby zpracování vzniklého 
plynu při zplyňování pro potřeby využití k jiným účelům. 
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Dále pracovní skupina došla k závěru, že by bylo vhodné odstartovat zahájení procesu EIA podle zákona  
č. 100/2001 Sb, o posuzování vlivů na životní prostředí. Součástí zjišťovacího řízení by tak měla být, mimo 
jiné dokumenty, i studie proveditelnosti. Dle názorů členů pracovní skupiny by bylo rovněž vhodné, aby 
sdružení toto zjišťovací řízení zafinancovalo a stalo se tak vlastníkem veřejně dostupného dokumentu 
v informačním systému EIA, který bude zajímavým dokumentem pro obce i úřady. 

Hlasování:   Souhlas:   7 hlasů   nesouhlas: 1 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č.5/36/2023: 
Rada „SONO“ bere na vědomí informace z jednání pracovní skupiny a doporučení, týkající se zahájení 
procesu EIA podle zákona včetně jeho financování. 

Ad 6/ Zahájení řízení EIA projektu “gasifikace“  
V rámci tohoto procesu EIA podle zákona č. 100/2021 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí se 
posoudí vlivy uvažovaného zařízení na veřejné zdraví a na životní prostředí, které zahrnují vlivy na rostliny, 
živočichy, ekosystémy, půdu, horninové prostředí, vodu, ovzduší, klima a krajinu, přírodní zdroje, hmotný 
majetek a kulturní památky a na jejich vzájemné působení a souvislosti. Účelem procesu EIA je získat 
objektivní odborný podklad pro vydání navazujících rozhodnutí, tedy především územního rozhodnutí či 
stavebního povolení. Za tímto účelem bude osloven partner projektu s požadavkem doporučení 
autorizované osoby, která by zpracovala oznámení a dokumentaci podle náležitostí stanovených přílohami 
zákona. 
K samotnému projektu a zahájení řízení EIA se negativně vyjádřila starostka obce Siřejovice, která rovněž 
informovala o výsledcích obecního referenda k projektu „gasifikace“, v němž občané odmítli budování 
zařízení v jejich nejbližším sousedství.  
Ing. Medáček se vyjádřil k podkladům k místnímu referendu a k setkání občanů s odborníky, které proběhlo 
v září. Zástupci SONO nebyli na toto setkání a k dialogu s občany přizváni. Od počátku se sdružení snažilo o 
komunikaci se zástupci obce, případně občany, ale naše nabídky na vysvětlování projektu nebyly vyslyšeny, 
od začátku chápeme občany a jejich zástupce v zastupitelstvu jako partnery, ne jako soupeře. 

Hlasování:   Souhlas:   7 hlasů   nesouhlas: 1 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č.5/37/2023: 
Rada „SONO“ schvaluje zahájení řízení EIA projektu „gasifikace“ a doporučuje členské schůzi odsouhlasení 
zahájení procesu EIA podle zákona č. 100/2001 Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí. 

Ad 7/ Hospodaření za období leden – září 2023  
Paní Zubáková seznámila členy rady s výsledky hospodaření sdružení za období leden až září 2023. 
Rozpočtové příjmy po konsolidaci ve výši 4.678.643,78 Kč jsou plněny na 83,92 % upraveného rozpočtu a 
rozpočtové výdaje po konsolidaci ve výši 1.636.315,35 Kč jsou čerpány na 36,39 % upraveného rozpočtu, 
vyrovnáno je financováním ve výši 3.042.328,43 Kč (přebytek rozpočtu).   
Hlavní zdrojem příjmů jsou převedené finanční prostředky z hospodářské činnosti (HV za uplynulý kalendářní 
rok) dle rozhodnutí členské schůze ve výši 2,5 mil.Kč, zbývá převést 50 tisíc. Součástí příjmové strany rozpočtu 
jsou také členské příspěvky obcí – uhrazeny všechny, 2 obce připsány až v říjnu a také úroky z termínovaného 
vkladu, běžných a spořících účtů – letos významná částka! 
Na první pohled žádná z položek rozpočtu nepřekročila povolenou hranici, čerpání položky 5163 – služby 
peněžních ústavů je jednorázové pojištění majetku, do konce roku se nebude již zvyšovat. Nejvyšší čerpání 
běžných výdajů je na odd. par. 3724, položce 5169 (svoz DNO) – jarní svoz dosahuje částky 1.319 tis. Kč, 
plánovaná částka v rozpočtu by měla pokrýt i podzimní svoz. Kapitálové výdaje zatím nebyly čerpány.  
 
Hlasování:   Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlas  
Přijato usnesení č. 5/38/2023: 
Členové rady „SONO“ berou na vědomí informace o hospodaření sdružení v období leden – září 2023. 

Ad 8/ Informace z finančního výboru 
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Předsedající předal slovo předsedovi finančního výboru Ing. Beštovi. Ten v krátkosti shrnul projednávané 
body a doporučení členů finančního výboru z poslední schůzky. Úvodem jednání FV krátce zrekapituloval 
zásadní události z provozu zařízení „SONO“ od poslední schůzky a následně bylo projednáváno hospodaření 
sdružení za období leden až září. Podrobněji se členové FV seznamovali s plánovaným zařízením, které má být 
určeno ke sběru, úpravě a využití odpadů na bázi dřeva. K povolení provozu je třeba vydání nového 
provozního řádu, ze kterého vyplývají některé požadavky na změnu využití území – zpevnění plochy cca 1.000 
m2 pro manipulaci a drcení materiálu (asfaltový povrch) a úpravu plochy pro skladování bioodpadu na 
kompostárně a recyklaci (mlatový povrch). Po rekolaudaci kompostárny a vydání rozhodnutí o změně využití 
území na recyklaci, bude doplněna podaná žádost o schválení nového provozního řádu krajskému úřadu. 
Projektem určené investiční výdaje tak zahrnují výdaje na dokumentaci ke stavebnímu řízení, geodetická 
zaměření, asfaltování, správní poplatky apod. 
Dále členové výboru odsouhlasili zpřesnění názvu investičního výdaje, který je zahrnutý ve schváleném 
rozpočtu. Všeobecný název „Projekt nakládání s komunálním odpadem“ by bylo vhodné změnit na 
konkrétnější „Výdaje spojené s pořízením EIA projektu gasifikace“.  
Z projednání rozpočtu za leden až září a samotné diskuze vyplynula a členy výboru byla doporučena 
následující změna schváleného rozpočtu: 
 Navýšení investičních výdajů v souvislosti se změnou využití území určené pro zařízení „dřevo“ – 
navýšení položky 6121, doplnění řádku schváleného rozpočtu o řádek V.3.3. o 600 tis. Kč. Úhrada 
jmenovaných výdajů bude zajištěna přesunem z položky 5901 – nespecifikované rezervy. Bude to změna 
v rámci odd. par. 3725., přesun však nastává mezi běžnými a kapitálovými výdaji, operace je bez dopadu na 
výši schváleného rozpočtu.  
 Upřesnění názvu kapitálových výdajů schváleného rozpočtu na řádku V.3.2. 
 
Hlasování:   Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 5/39/2023: 
Rada SONO bere na vědomí informace z jednání finančního výboru. 

Ad 9/ Rozpočtové opatření č. 3/2023 
Předsedající poděkoval předsedovi finančního výboru za představení návrhu rozpočtového opatření č. 3/2023 
a vyzval členy rady, aby se vyjádřili k návrhu rozpočtového opatření v předloženém znění, které projednal a 
doporučuje finanční výbor. Celková výše rozpočtu se nezmění, dochází však k přesunu prostředků ve výši  
600 tis. Kč mezi běžnými a kapitálovými výdaji. Běžné výdaje rozpočtu (před konsolidací) po změně dosáhnou 
částky 14 175 tis. Kč, kapitálové výdaje se navýší na 1 400 tis. Kč. U stávajícího kapitálového výdaje určeného 
k financování projektu nakládání s komunálním odpadem, bude zpřesněn název, a to na výdaje, které souvisí 
s pořízením EIA projektu gasifikace. I toto rozpočtové opatření bude předloženo členská schůzi na vědomí, 
v případě nesouhlasu k odmítnutí. 
Hlasování:   Souhlas:   7 hlasů   nesouhlas: 1 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 5/40/2023: 
Rada SONO schvaluje rozpočtové opatření č. 3/2023 v předloženém znění, celkový rámec rozpočtu se 
nemění, zůstává i nadále vyrovnaný ve výši 5.575 tis. Kč na straně příjmů a výdajů,  

Ad 5/ Různé, diskuze 
a) Předseda rady Ing. Medáček vydal příkaz k provedení inventarizačních prací pro kalendářní rok 2023. 
Předsedou inventarizační komise byl odsouhlasen místostarosta města Lovosice Jiří Motl. IK bude pracovat 
v souladu s harmonogramem inventarizačních prací, který je součástí vydaného příkazu. 
 
Hlasování:   Souhlas:   8 hlasů   nesouhlas: 0 hlasů   zdrželi se: 0 hlasů  
Přijato usnesení č. 5/41/2023: 
Rada SONO schvaluje příkaz k provedení inventarizačních prací v souladu s harmonogramem těchto prací.  
Rada SONO schvaluje inventarizační komisi ve složení předseda – Jiří Motl a členové – Alena Vacková, Ing. 
Eva Hajná, Ing. Václav Bešta, Mgr. Andrea Skružná. 
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b) Stanovení termínu členské schůze na úterý dne 21. listopadu 2023 v Kulturním centru Lovoš Lovosice, 

začátek v 10 hodin. Pozvánky budou rozeslány prostřednictvím datové schránky, v příloze bude návrh 
rozpočtu, který připraví finanční výbor. Pronájem prostor a občerstvení zajistí pí. Zubáková. 

 
Plánované termíny jednání rady pro rok 2023 – 14. prosince 2023 od 8,30 hodin na skládce.  
Plánované termíny jednání dozorčí rady SONO PLUS, s.r.o. pro rok 2023 – 30. listopadu 2023. 
 
Předsedající konstatoval, že žádný z přítomných členů rady nevznesl požadavek na zařazení dalšího bodu do 
programu jednání, a proto zasedání v 12,30 hodin ukončil.  

Předsedající:       Ing. Petr Medáček 
V Želechovicích dne 19. října 2023    předseda rady SONO 
Zapsala: V. Zubáková   
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